



# 上海经济

SHANGHAI ECONOMY

中国人文社会科学期刊 AMI 综合评价 A 刊扩展期刊

2019《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊

- 数字化时代中国服务贸易开放的壁垒评估及优化路径
- 中国城市生活质量的估计及其影响因素
- 上海市养老服务产业发展的不平衡性状况研究——基于投入产出模型的产业关联性分析

国际标准连续出版物号：ISSN1000-4211

国内统一连续出版物号：CN31-1042/F

万方数据

2019 第6期  
总第291期

# 上海经济

汪道涵题

双月刊

2019年第六期 总第291期

出版日期 2019年11月25日

---

## 产业

数字化时代中国服务贸易开放的壁垒评估及优化路径·····陈秀英, 刘胜(05)

## 城市建设与管理

中国城市生活质量的估计及其影响因素·····陈开洋(16)

## 服务经济

上海市养老服务产业发展的不平衡性状况研究

——基于投入产出模型的产业关联性分析·····艾慧, 郭得恩(41)

## 区域

互联网能阻滞中国城乡居民收入差距的扩大吗?

——基于中国省级面板数据的实证分析·····郭家堂, 章玉贵(57)

以地生财、基础设施建设与区域经济增长·····任宛竹, 张莉(74)

## 金融

中国经济结构变迁中的金融支持效应

——基于产权视角的研究·····陈伟, 俞晓晶(91)

资本市场发展是否改善企业的投融资效率? ·····张博(104)

## **Industry**

Trade Barriers and Optimized Path on the Opening Up of China's Service Trade in Digital Era.....Chen Xiuying, Liu Sheng ( 05 )

## **Urban Construction and Management**

Estimation of the quality of life in Chinese cities and its influencing factors: Evidence from Urban Household Survey.....Chen Kaiyang ( 16 )

## **Service Economy**

The Research of Imbalance on Elderly Service Industry Development to Shanghai ——Correlation Analysis Based on Input Output Model.....  
.....Ai Hui, Guo De'en ( 41 )

## **Region**

Can the Internet block the widening income gap between urban and rural residents?—— An Empirical Study Based on China's Provincial Panel Data  
.....Guo Jiatang, Zhang Yugui( 57 )

Land Finance, Urban Infrastructure and Regional Economic Growth.....  
.....Ren Wanzhu, Zhang Li ( 74 )

## **Finance**

The Monopoly Effect and Discrimination Effect on Economic Structural ----The Empirical Research Basing on Regional Panel Data.....  
.....Chen Wei, Yu Xiaojing ( 91 )

Does the Development of Capital Market Improve the Investment and Financing Efficiencies of Enterprises.....Zhang Bo ( 104 )

# 上海经济

SHANGHAI ECONOMY

ISSN 1000-4211



9 771000 421195

11>

发行范围：国内外公开

国际标准连续出版物号：ISSN1000-4211

国内统一连续出版物号：CN31-1042/F

邮发代号：4-434

国外总发行：中国国际图书贸易集团有限公司

国外代号：C6041

建议零售价：20元